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η 
ženský rod (koncovka, člen, přídavné jméno) 
η αδελφή, της αδελφής, την αδελφή, καλή αδελφή 
 
koncovka -ης mužského rodu:  
μαθητής, υπολογιστής 
 
koncovka středního rodu -ημα: το πρόβλημα, το μάθημα 
  
koncovka -θήκη 
βιβλιοθήκη, αποθήκη, πινακοθήκη 
 
množné číslo středního rodu -ος 
το μέρος-  τα μέρη 
το λάθος - τα λάθη 
 
minulý čas slovesa „být, chtít, přijít“: ήμουν, ήσουν, ήταν, ήμασταν, 
ήσασταν, ήταν 
dále také ήθελα, ήθελες, ήθελε a ήρθα, ήρθες, ήρθε 
 
aorist mediopasivních sloves (-ηκα, -ηκες, -ηκε) 
κοιμήθηκα, κοιμήθηκες, κοιμήθηκε, κοιμηθήκαμε, κοιμηθήκατε, 
κοιμήθηκαν 
σηκώθηκα, σηκώθηκες, σηκώθηκε,… 
 
a dále z častých slov:  
ή, ελληνικά, Έλληνες, μην, γρήγορα, ακόμη, πόλη, νησί 

ι 
střední rod (koncovka) 
το παιδί, το παιχνίδι 
 
člen ženského rodu, množné číslo, 4. pád 
τις γυναίκες 
 
výpůjčky z cizích jazyků: 
κλίμα, τένις, βιτρίνα, χέβι μετάλ, μίξερ 
 
koncovka sloves -ίζω 
χωρίζω, υπολογίζω, αρχίζω, χιονίζει, ελπίζω, κερδίζω, συνεχίζω 
 
předpona επι- 
επίπεδο, επικοινωνία, επιχείρηση, επιλογή 
 
předpona δια- 
διαβάζω, διαδίκτυο, διακοπές, διάλειμμα, διασκέδαση 
 
a dále z častých slov:  
τι, τίποτα, κάτι, μαζί, γιατί, πιο, σπίτι, φίλος, πίσω, πριν, λίγο, μέχρι, 
πρωί, σίγουρος, πίνω, έτσι 
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υ 
koncovka sloves -εύω 
πιστεύω, δουλεύω, μαγειρεύω 
 
stupňování přídavných jmen: καλύτερος, μεγαλύτερος 
 
předpona συν- a její varianty 
συνεργασία, συνάδελφος, συμφωνώ, συγνώμη  
 
předpona υπο- 
υποβρύχιο, υπογραφή, υπόθεση, υποτροφία, υπολογιστής 
 
av, ev: αύριο, φεύγω, πνεύμα,  
af, ef : αυτός, αυτοκίνητο, εύκολος, ευχαριστώ 
 
a dále z častých slov:  
εσύ, κύριος, δύο, βράδυ, πολύ 

οι 
množné číslo mužského rodu (člen, koncovka, přídavné jméno) 
οι καλοί φίλοι 
 
člen množného čísla v ženském rodě: 
οι γυναίκες 
 
a dále z častých slov:  
λοιπόν, όλοι, κοίτα, κοιμάμαι 

ει 
koncovka středního rodu -είο 
ψυγείο, σχολείο, φαρμακείο 
 
2. a 3. osoba přítomného času 
μαθαίνεις, μαθαίνει 
τελειώνεις, τελειώνει 
 
koncovka příčestí: 
έχω αλλάξει, έχω γράψει, έχω κάνει, έχω μάθει 
 
přítomný čas slovesa „být“ 
είμαι, είσαι, είναι, είμαστε, είσαστε, είναι 
 
minulý čas sloves mít, vidět a říct  
είχα, είχες, είχε, είχαμε, είχατε, είχαν 
είδα, είδες, είδε, είδαμε, είδατε, είδαν 
είπα, είπες, είπε, είπαμε, είπατε, είπαν 
 
a dále z častých slov:  
για παράδειγμα, εμείς, εσείς, εντάξει, εκεί, γεια 

 

 


